
 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 
 
Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2010. szeptember 
16-án megtartott soros üléséről. 
 
Jelen vannak: Dénes László polgármester 
    Siket Sándor alpolgármester 
    Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő 
    Csábi Jánosné képviselő 
    Darvas Ildikó képviselő 
              Dégi György képviselő 
                        Harcsás Ferenc képviselő 
     Mészáros György képviselő 
                        Radó Tibor képviselő 
                Tószegi Gyula képviselő 
 
Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter jegyző, Radvány Lajosné 
pénzügyi főtanácsos, Cződör Attila műszaki főtanácsos, Lehoczki Anna Szlovák 
Kisebbségi Önkormányzat elnöke, Ikládi Lajos Polgárőr Szervezet vezetője. 
 
Dénes László – köszönti a képviselőket, vendégeinket. Megállapítja, hogy a 
képviselőtestület ülése határozatképes, az ülést megnyitja. Köszönti a névnaposokat, 
jó erőt egészséget kíván. 
Lehoczki Anna maga és a testület nevében köszönti a polgármestert. 
 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Tószegi Gyula és Bertáné Kecskeméti Katalin 
képviselőket javasolja. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése 
 
90/2010./IX.16./ 
 

 H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek 
Tószegi Gyula és Bertáné Kecskeméti Katalin képviselőket jelölte ki. 
 
Dénes László – javaslatot tesz a napirendi pontokra. 
3./ Napirendi pontnál határozatot is kellene hozni az ÖNHIKI II. fordulójának 
benyújtásához. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Tárgy: Napirend elfogadása 
 
91/2010./IX.16./ 
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbiak 
szerint fogadta el: 
1./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról (írásos anyag) 
2./ Pitvaros Község Önkormányzatának 2010. I. félévi gazdálkodásáról szóló  
    beszámol (írásos anyag) 
3./Az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő helyi önkormányzatok  
    kiegészítő támogatásának 2010.  évi  II. fordulója 
4./ Az önkormányzat 2010. évi költségvetésének módosítása. 
5./ KEOP pályázat benyújtása az alternatív energia hasznosítására 
6./ Az oktatási- nevelési intézményünk pedagógiai programjának és SZMSZ.  
     módosításának jóváhagyása. (e-mailen megküldve) 
7./ Az oktatási- nevelési intézményünk alapfokú művészetoktatás csoport/létszám  
     tervének jóváhagyása a 2010-2011. évre (írásos anyag) 
8./ Bursa Hungarica pályázat 2010/2011. évre (szóbeli tájékoztató)  
9./ Csanádpalota Város Önkormányzatának 2010. évi költségvetési rendelet  
     módosításának jóváhagyása (közös intézményre tekintettel) írásos anyag 
10./ Egyebek 
 
Dénes László – szeretném, ha a testület tagjairól készülne egy közös fotó, ami 
megörökítené az elmúlt négy évet. 
 
Dégi György – hiányérzetem van nem kaptuk meg a polgármester két ülés közös 
végzett munkájáról szóló beszámolót. 
 
Dénes László – nem készítettem ilyet. Úgy gondoltam, hogy a mai testületi ülésnek 
nem ez kell, hogy legyen a legfontosabb napirendje. Nem váltjuk meg a világot, hogy 
most elmondom, hogy mikor, hol jártam. De ha van rá igény szóban megadom a 
tájékoztatást. 
 
Felkéri Hájas Dórát, hogy készítsem közös fotót a testületről. 
 
Fotózás 
 
Dégi György – mivel én tettem fel az indítványt szavaztasd meg a 
képviselőtársaimat, amennyiben nem kérik én is elállok az indítványomtól. 
 
Harcsás Ferenc – ha fontos dolog nem történt akkor ne húzzuk ezzel az időt. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal úgy foglalt állást, hogy nem tart igényt a 
polgármester tájékoztatójára. 
 
Dénes László – legutóbbi testületi ülésen hoztunk egy döntést, hogy a doktornő 
indítványára, a bejáró tisztázására visszatérünk. Cződör Attila készített rajzot, amit 
kiosztottunk részetekre. Ez ábrázolja a jelenlegi helyzetet. A felvetés most is arról 
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szól, hogy az e szerinti terület megosztást kellene jóváhagyni, és azt, hogy a bejárót 
szolgalmi jog bejegyzéssel mindenki használhassa. Annyit javasolnék a következő 
testületnek, hogy a jövő évi költségvetésben szerepeljen, hogy készüljön el oda egy 
automata kapu.  
 
Radó Tibor – mivel nem szerepel a napirendi pontok között nem hoztam el 
magammal az összegyűjtött iratokat, így most nem tudom mit kezdeni a helyzettel. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – én sem hoztam el magammal az anyagot. 
 
Radó Tibor – ez nem a való állapot, hanem a földhivatalhoz beadott kérelem. 2002-
ben megosztási vázlat készült, ez akkor egy tervezet volt, mivel az akkor testület ezt 
nem támogatta nincs bejegyezve a földhivatalnál. A hivatalos bejegyzés a 
földhivatalnál az 70-es évekről van. Az akkor telekmegosztás a hivatalos jelenleg. 
 
Cződör Attila – ez a megosztási vázrajz a jelenlegi használati állapotot tükrözi. Ennek 
a jóváhagyásáról lenne szó. 
 
Dr. Kovácsné Dr. Komlóssy Csilla – ez csak időhúzás. 
 
Radó Tibor – beszélhetünk róla. 
 
Dénes László – leveszem napirendről, mindenki hímel-hámol napirendek szerint 
haladunk tovább. Mindenkinek a saját lelkiismeretével kell elszámolni. Mindenki 
hozott döntést az elmúlt ülésen, ha ezt nem vállalja fel senki, akkor nincs miről 
beszélni.  
  
1./ Napirendi pont:  
(Írásos anyag) 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidejű határozatok 
 
92/2010./IX.16./ 
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadta. 
 
2./ Napirendi pont: 
(Írásos anyag) 
 
Radványi Lajosné – Csanádalberti befizetett 528 eFt-ot, tehát ennyiben változott, 
tehát a tartozás ennyivel kevesebb a beszámolónál. 
 
Csábi Jánosné – hány hónappal tartoznak? 
 
Radványi Lajosné – négy hónappal. 
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Dégi György – hogy állunk a hiánnyal, hogy állunk a gázvagyonnal? A rendkívüli 
testületi ülésen szó volt arról, hogy van kintlévőségünk. Úgy tudom, hogy nemcsak 
ez a kintlévőségünk van, én erről többet tudok. 
 
Dénes László – Radványi Lajosnéval ma áttekintettük a pénzügyi helyzetünket. Ha a 
szomszéd települések kifizetik a tartozásukat, akkor a mostani számításaink szerint 
nagy esélyünk van arra, hogy vissza lesz töltve a folyószámla hitelünk, de az 
ÖNHIKI-nél bővebben fogunk beszélni. 
 
Dégi György – korábban volt elkülönített pénz, ami a fejlesztéshez szükséges önerő 
alapja lehet. Erről mit lehet tudni. 
 
Dénes László – külön rész van a költségvetésünkben a fejlesztési alapra. 
 
Radványi Lajosné – fejlesztési alapba van téve a rendeletben, a közös pénzben van 
benne, amíg nincs rá szükség, de amennyiben holnap szükség lenne rá, ott szerepel 
az összeg a költséghelyen.  
 
Csábi Jánosné – döntöttünk, hogy a 75 év felettiek részére végzünk fűvágást. Milyen 
bevétel van belőle. 
 
Dénes László – erről majd az egyebeknél beszéljünk. 
 
Dégi György – hogy állunk a hiánnyal, hogy állunk a gázvagyonnal? A rendkívüli 
testületi ülésen szó volt arról, hogy van kintlévőségünk. Úgy tudom, hogy nemcsak 
ez a kintlévőségünk van, én erről többet tudok. Ezt kötelezően be kell hajtani. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – konkrétumot, mire gondoltál? 
 
Radványi Lajosné – adó? 
 
Dégi György – bármi lehet. 
 
Harcsás Ferenc – mi ez? 
 
Dégi György – vagyontárgyról, ami időközben meg is hibásodott. 
 
Dénes László – ezt most lezárom. Ilyen légből kapott információról ne beszéljünk, 
vagy konkrétumról beszéljünk. 
 
Felteszi szavazásra a I. félévi gazdálkodásról szóló beszámolót. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Tárgy: Pitvaros Község Önkormányzatának 2010. I. félévi gazdálkodásáról szóló  
            beszámoló elfogadása 
 
93/2010./IX.16./ 
 

H A T Á R O Z A T  
 

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat 2010. évi I. 
féléves gazdálkodásáról szóló beszámolót a csatolt melléklet szerint elfogadta. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin - ha valakinek valami problémája van, azt ne a másikkal 
beszélje meg, hanem mondjon konkrétumokat. Mire gondoltál, egymás között 
vagyunk. Nem kell köntörfalazni. Mindenki felel a költségvetésért. 
 
Dr. Sarkadi Péter – ha nyilvános ülésen elhangzik ilyen, akkor jogos kritika ér 
bennünket. A 16 millióval kapcsolatban, amit mondtam ez arra vonatkozik, hogy ha 
nem kapunk ÖNHIKI-t, nem fizet Ambrózfalva, Csanádalberti akkor gond van. 
 
Dénes László – nem kívánunk ezzel foglalkozni, ha konkrétumról van szó akkor igen. 
 
3./ Napirendi pont: 
 
Dénes László - Kiment az írásos anyag, be szeretnénk adni az ÖNHIKI II. fordulóját. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő helyi önkormányzatok  
            kiegészítő támogatásának 2010.  évi  II. fordulója 
 
94/2010./IX.16./ 
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzat Képviselőtestülete úgy határozott, hogy az 
önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő helyi önkormányzatok 2010.  évi 
támogatásának  II. fordulójára  igénylést nyújt be 5.400 eFt. összeg erejéig. 
A támogatás felterjesztésére felkéri a polgármestert. 
 
Felelős:  Dénes László polgármester 
Határidő: azonnal 

 
4./ Napirendi pont: 
(Írásos anyag) 
 
Dénes László – felteszi szavazásra a rendelet módosítását. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 
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Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 
 

7/2010./IX.16./ 
önkormányzati 

rendelete 
 

Pitvaros Község Önkormányzatának 2010. évi költségvetéséről szóló 2/2010.(II.11.) 
Önk. sz. rendelet módosításáról. 
 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
5./ Napirendi pont: 
 
Dénes László – többször is beszéltünk már arról, hogy be kell adnunk a pályázatot a 
kisiskola és a közösségi színtér fűtés korszerűsítésére. Az előkészítő munkálatok 
már megtörténtek és a pályázatíró most jelezte részünkre, hogy a pályázat 
benyújtásához szükséges a határozat meghozatala. Javaslom, hogy a pályázat címe 
„Megújuló energia felhasználása Pitvaros önkormányzat közfeladatot ellátó 
épületeiben” legyen. A pályázat teljes összege 63.293.623,-Ft., melynek 60 %-a a 
támogatási összeg és 40 %-a az önerő. Természetesen az önerőt 25 éves hosszú 
lejáratú hitellel kívánjuk biztosítani a „Sikeres Magyarországért” önkormányzati 
infrastruktúra fejlesztési hitelprogramon keresztül. A hitel fedezetéül a közösségi 
színtér épületét ajánljuk fel. Kérem, hogy úgy hozzuk meg a határozatot, hogy e 
pályázathoz az EU önerő alap támogatását is fel kívánjuk használni jövő év 
februárjában, ha erre lehetőségünk lesz. Ezek után kérem a testületet, hogy a 
pályázathoz fogadja el a határozatot. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy:  KEOP-2009-4.2.0/A. kiírásra pályázat benyújtása 
 
95/2010./IX.16./  
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a KEOP-
2009-4.2.0/A. pályázati kiírásra „Megújuló energia felhasználása Pitvaros 
önkormányzatának közfeladatot ellátó épületeibe” címmel. A pályázat műszaki 
tartalma: hőszivattyús rendszer kiépítése napkollektoros rásegítéssel az 
önkormányzat tulajdonát képező Pitvaros, Petőfi tér 15. szám alatt elhelyezkedő 
általános iskola alsó tagozat és napközi otthon épületében, és a Pitvaros, Kossuth u. 
33-35. szám alatt elhelyezkedő Erdei Ferenc Közösségi Szintér épületében. A 
beruházás megvalósítására benyújtott pályázat teljes összege 63.268.623,-Ft., 
melyből az igényelt támogatás összege 37.961.174,-Ft. (60 %), a saját erő pedig 
25.307.449,-Ft. (40 %). 
 
Pitvaros Község Önkormányzata kijelenti, hogy a saját erő összegét, azaz: 
25.307.449,- Ft-ot -  az OTP Bankhoz benyújtott hitelkérelem alapján – az OTP Bank 
által folyósított „Sikeres Magyarországért” önkormányzati infrastruktúra fejlesztési 
hitelprogram által kívánja biztosítani, mely hitelt ezennel az OTP Banktól megigényli. 



 7 

A képviselőtestület kötelezi magát, hogy a hitel futamideje alatt a hitelt a 
költségvetésébe betervezi, és vállalja a hitel + járulékai határidőben történő 
visszafizetését. A hitel lejáratának napja a hitelszerződés megkötésének napjától 
számított 25 év.  
 
Pitvaros Község Önkormányzata kijelenti továbbá, hogy a fenti pályázat alapján 
pályázatot nyújt be a 2011. évre kiírásra kerülő „az önkormányzatok és jogi 
személyiségű társulásaik európai uniós fejlesztési pályázatai saját forrás 
kiegészítésé”-re – EU Önerő Alap támogatásra. Erre tekintettel kéri a 
képviselőtestület az OTP Bankot, hogy a megkötendő hitelszerződés tartalmazza az 
önkormányzat részére az előtörlesztés lehetőségét a futamidő változatlanul hagyása 
mellett, amely az előtörlesztés befizetése után a havi törlesztő részletek csökkenését 
eredményezi. 
 
A képviselőtestület a hitel fedezetéül felajánlja a tulajdonát képező Pitvaros, Kossuth 
u. 33-35. szám alatt elhelyezkedő, a Makó Körzeti Földhivatalnál 270/2. hrsz. alatt 
nyilvántartott Erdei Ferenc Közösségi Színtér elnevezésű ingatlanát. Az ingatlan, 
melynek az ingatlankataszter szerinti értéke 100.053.062,-Ft, a vagyonrendeletben 
forgalom képessé van nyilvánítva. (Megjegyzendő, hogy az ingatlanon jelenleg is 
értéknövelő beruházás folyik – utólagos hőszigetelés – és ez, valamint e pályázat 
elnyerése is több millió forintos értéknövekedést fog eredményezni.)  
 
A képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt a pályázat 
benyújtásával, a hitelfelvétellel és a beruházás lebonyolításával kapcsolatos 
jogügyeletek megkötésével, szerződések aláírásával. 
 
6./ Napirendi pont: 
Dénes László – az oktatási intézményünkre vonatkozó anyagot e-mailben 
megküldtük. 
Harcsás Ferenc képviselő kiment. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – a törvénynek megfelelő átrendezések történtek meg, 
az osztályozással kapcsolatban. Nem kell az SZMK stb. véleményét sem kikérni. Az 
óvodai programmal viszonyt minden testületnek nyilatkoznia kellett. Ez megtörtént, 
elfogadásra javasolják. Ezek az átvezetések szeptember 1-től történnek meg. Az 
SZMSZ-be is csak az oktatási törvény miatt kellett az óvodánál kiegészíteni, azzal, 
hogy aki fél éven belül betölti az 3. életévét felvehető óvodába. A házirendet is 
módosítani kell, de azt már a következő testület fogja tárgyalni. 
 
Dégi György – az utóbbi időben az a tapasztalat, hogy mintha nem lennének iskola 
érettek a gyerekek. Érdemes lenne bevezetni, hogy az iskola érettséget a 7. 
életévhez kötnék.  
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – az iskolai alapprogramot jónak tartja a mostani 
kormány is. Valószínű, hogy ebben változás nem lesz. Iskola éretté alkalmassá kell 
tenni a gyerekeket. A gyerekek 90 %-a 7 évesen kerül fel az iskolába. Mi időben 
próbáljuk felhívni a figyelmet a problémás gyerekeknél. Sajnos a vizsgálati forma 
nagyon kiforratlan, a megszokott környezetből kiszakítva vizsgálják a gyerekeket, 
tehát pont azt a helyzetet nem látja, amikor gond van a gyerekkel. A vizsgálat kb. 10 
perc. Nagyon sok hátrányos helyzetű gyerek jön fel iskolába, így a hátrányt már az 
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első osztályban kezelni kell. Óvodába is csak egy évig kötelező járni, pedig pont az 
ilyen gyerekeknek lenne fontos, hogy három éves kortól foglalkozzanak vele az 
óvodában. Az iskolában mi mindent megteszünk, az SNI-s gyerekekkel is mi 
foglalkozunk, azért, hogy a gyerekek fejlődjenek. Jövő évben szükség lesz a 
pedagógiai program átdolgozására is, a nem szakrendszerű oktatást a jövőben nem 
szeretnénk alkalmazni. A jól bevált módszereket igen, de az ilyen kötelező 
„dokumentációs” módszert nem.  
 
Szabóné Brezina Brigitta – a nyári születésűekről a szülő dönthet. Ismerjük a 
gyerekeket. Ha úgy látjuk javasoljuk a szülőnek, hogy maradjon még óvodás. 
 
Dénes László – felteszi szavazásra az oktatási- nevelési intézményünk pedagógiai 
programjának és SZMSZ. módosításának jóváhagyását. 
 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete 9 igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta: 
 
Tárgy: Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási   
           Intézmény és Napközi Otthonos Óvoda pedagógiai programjának és SZMSZ.  
           módosításának jóváhagyása. 
 
96/2010./IX.16./  
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Petőfi Sándor Általános Iskola 
és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Napközi Otthonos 
Óvoda pedagógiai programját és SZMSZ. módosítását jóváhagyja. 
 
Tószegi Gyula képviselő kiment. 
 
7./ Napirendi pont: 
 
Dénes László -  a zeneiskola osztálylétszámával kapcsolatosan az írásos anyag 
kiment. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – pozitív dolog, hogy már Tótkomlósról is járnak hozzánk 
gyerekek. 
 
A képviselőtestület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási   
           Intézmény és Napközi Otthonos Óvoda alapfokú művészetoktatás  
           csoport/létszám módosítása 
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97/2010./IX.16./  
H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselő-testülete az Ötv. 8.§ (4) bekezdésben 
kapott felhatalmazás alapján, valamint a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. 
Törvény 24.§, 52.,53.§ 102.§, 129.§ és 1. számú melléklete figyelembe vételével 
megtárgyalta az önkormányzati nevelési és oktatási intézmények feladatellátásának 
alakulása a 2010-2011. nevelési/tanévre tárgyú előterjesztést, és a következő 
döntést hozza: 
 

1. A képviselő-testület a 2010-2011-es nevelési/tanévre jóváhagyja a 
fenntartásában működő nevelési és oktatási intézmények osztályainak, 
csoportjainak, ellátandó óráinak, számított álláshelyeinek számát, az alábbi 
kiegészítéssel: 

 
A pitvarosi Alapfokú Művészeti Oktatási Intézményben a 2010/2011-es tanévben 
5 hangszeren, 10 évfolyamon, 4 csoportban folyik oktatás. Ebből: 18 fő zongora, 2 fő 
szintetizátor, 4 fő gitár, 22 fő furulya, 1 fő trombita, 17 fő korrepetíciós, 5 fő zenei 
előképzős képzésben vesz részt. A résztvevő tanulók létszáma 50 fő. 2 fő két 
tanszakon tanul. Az ellátandó órák száma  57,5 óra/hét,  2,61 fő számított álláshely.  

Erről értesítést kap: 
· Pitvaros polgármestere 
· Pitvaros község jegyzője 
· Petőfi Sándor Ált. Iskola igazgatója 
· Ambrózfalva, Csanádalberti, Nagyér polgármestere és jegyzője 
 

8./ Napirendi pont: 
 
Dr. Sarkadi Péter – a Bursa Hungarica pályázathoz a csatlakozást szeptember 30-ig 
meg kell tenni, amennyiben vállalja az önkormányzat, hogy csatlakozunk hozzá. 
További szükséges a pályázat kiírása is. 
 
Csábi Jánosné – hány fő jelentkezik. 
 
Dénes László – most már csak 2-3 fő. 
 
Tószegi Gyula és Harcsás Ferenc képviselők visszajöttek. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi határozatokat hozta: 
 
Tárgy: Bursa Hungarica pályázathoz csatlakozás 
 
98/2009./IX.16./ 
      H A T Á R O Z A T   
 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 2010/2011-es tanévben is részt 
kíván venni a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj Pályázati 
rendszerben. 

 
Felelős: Dénes László polgármester 
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Határidő: azonnal 
 
A határozatról értesül: 
1./ Pályázat kiírója 
2./ Polgármesteri Hivatal Igazgatási és Pénzügyi Csoportja Pitvaros 
 
Tárgy: Bursa Hungarica Felsőfokú Önkormányzati Pályázati rendszer feltételei 
 
99/2010./IX.16./ 
      H A T Á R O Z A T  

 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Bursa Hungarica pályázatot az 
alábbiak szerint írja ki: 
 
Pitvaros Község Önkormányzatának 

 
S Z A B Á L Y Z A T A  

 
a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázatról 

 
 
Pitvaros Község Önkormányzata (továbbiakban: Önkormányzat) a felsőoktatásról 
szóló 2005. évi CXXXIX. Törvény és a 51/2007./III.26./ Kormányrendeletben írtaknak 
megfelelően csatlakozott a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázat 2010. évi fordulójához, az alábbiak szerint: 
 
1./ Az önkormányzat az ösztöndíjpályázat Általános Szerződési Feltételeiben 
foglaltakat 

elfogadja, és a „A”, valamint „B” típusú pályázatokat 2010. október 1-i hatállyal 
kiírja, azt a helyben szokásos módon közzéteszi. 
 

2./ A pályázati kiírás („A” és „B” típusú) jelen szabályzat 1. sz. mellékletét képezi. 
 
3./ A pályázati űrlap („A” és „B” típusú) jelen szabályzat 2. sz. mellékletét képezi. 
 
4./ A bírálati lap („A” és „B” típusú) jelen szabályzat 3. sz. mellékletét képezi. 
 
5./ Az összesítő lap („A” és „B” típusú) jelen szabályzat 4. sz. mellékletét képezi. 
 
6./ A pályázónak igazolnia kell, hogy a saját és a vele egy háztartásban élők egy főre   
     jutó jövedelmének havi összege nem haladja meg az öregségi nyugdíj mindenkori  
     legkisebb összegének kétszeresét. 
 
 7./ A pályázaton az önkormányzattól elnyerhető legmagasabb támogatási összeg  
     5000,-Ft/fő/hó. 
 
8./ A beérkezett pályázatokat  Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete  
     bírálja el. 
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9./ A pályázatok benyújtásának határideje: 2010. október 29, elbírálásának határideje  
     2010. november 23. 
 
Jelen szabályzatban nem érintett kérdésekben a  többször módosított  
51/2007./III.26./ Kormányrendeletben, valamint az Általános Szerződési 
Feltételekben, és a pályázati kiírásban foglaltak az irányadók. 

 
Felelős: Dénes László polgármester 
Határidő: azonnal 
 
A határozatról értesül: A helyben szokásos módon a lakosság 
 
9./ Napirendi pont: 
 
Dénes László – kiadásra került Csanádpalota költségvetése, felteszi szavazásra. 
 
Harcsás Ferenc képviselő kiment. 
 
A képviselőtestület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Alapszolgáltatási Központ gazdálkodásáról szóló beszámolójának  
            elfogadása 
 
100/2010./IX.16./ 
 

H A T Á R O Z AT  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Csanádpalota város 
gazdálkodásáról szóló beszámolójának az Alapszolgáltatási Központ 
gazdálkodására vonatkozó részér jóváhagyja. 
 
A határozatról értesül: 
1./ Csanádpalota város önkormányzata 
2./ Polgármesteri Hivatal pénzügyi csoportja 
 
Harcsás Ferenc visszajött 
 
10./ Napirendi pont: 
 
Dr. Sarkadi Péter – a kisebbségi szavazókörbe szeretnék egy póttagot választtatni, 
mivel elképzelhető, hogy szükség lesz rá. Javaslom Gőgh Lászlónét póttagnak 
megválasztani. 
 
A képviselőtestület 10 igen szavazattal az alábbi  határozatot hozta: 
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101/2010./IX.16./     
 
Tárgy: Szlovák Kisebbségi Szavazatszámláló Bizottságba póttag választása 
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Szlovák Kisebbségi 
Szavazatszámláló Bizottságba póttagnak 
 
Gőgh Lászlóné  Pitvaros, Széchenyi u. 27. sz. alatti lakost választotta meg. 
 
A határozatról értesül: 
1./ Gőgh Lászlóné Pitvaros, Széchenyi u. 27. sz. 
 
Dénes László – örömteli hírt szeretnék bejelenteni „Idősbarát Önkormányzati Díj” 
pályázat került beadásra. Ez a pályázat a Provita Segítő Szolgálaton keresztül került 
beadásra. Szeptember 30-án került átadásra a díj a Parlamentben.  
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – szeretném bejelenteni, hogy az iskola 
megrendezésében került sor a vas és papír gyűjtésre október 8-9-én. Szeretnénk 
kérni az önkormányzattól a közmunkások segítségét ehhez. 
 
Radó Tibor – van e előrelépés a biztosítással kapcsolatban, milyen összegben? 
 
Dénes László – igen, de nem tudtom mennyi lesz még az az összeg amit térít, mert 
azt az összeget, amit felajánlott nem fogadtuk el. A vis-maiorhoz be kellett csatolni a 
szakértői véleményt és ezt elküldtük a biztosítónak is, hogy hasonlítsák már össze az 
ő szakértői véleményükkel. 7 millió forintot akartak adni, ezt nem fogadtuk el, mivel a 
vis-maiorhoz beadott összeg 17 millió forint, és oda nem is lehetett minden épületre 
beadni. 
 
Radó Tibor – a művelődési háznál is vannak még, ahol üvegezni kell. 
 
Dénes László – nincs akadálya. 
 
Csábi Jánosné – a hulladék udvar, hogy vált be. 
 
Dénes László – elfogadták az emberek szombaton is egyre többen behozzák a 
szemetet.  Csütörtökön és szombaton is van benn ember, aki átveszi a szemetet.  
 
Csábi Jánosné – nincs több szemét a faluban? 
 
Dénes László – nem tapasztaltuk. A fűnyírást eddig két ember kérte, a számlát még 
nem küldtük ki. 
 
Csábi Jánosné – akkor el lehetne gondolkodni, hogy mások is igénybe vehessék. 
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Dénes László – azért nem lehet, mert nem tudjuk mit hoz a jövő. Nem tudjuk, hogy 
fog működni a közmunka program. Úgy hallottuk, hogy lényeges változások lesznek 
benne. Mezőgazdasági vállalkozók is alkalmazhatnak közmunkásokat. Tehát nem 
tudjuk mennyi emberünk lesz. A következő testület dönthet, majd erről, hogy fel tudja 
e vállalni. 
 
Csábi Jánosné – parkolót készítenek a munkások. Úgy tudom, hogy a KPM úthoz 
csatlakozáshoz engedély szükséges. 
 
Dénes László – holnap Attila utána néz. 
 
Radó Tibor – a 256. kormányrendelet foglalkozik a közterület beépítésével. 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – a viharkárral kapcsolatban, akinek nincs biztosítása 
milyen kártérítésre számíthat. 
 
Dénes László – Makón volt védelmi bizottsági ülése, amin részt vett az országgyűlési 
képviselő ő mondta, hogy a kormány tárgyalt róla, lesz ilyen kártérítés, egyenlő 
arányban, szeptemberben fognak fizetni, összeget nem tudott. Ez következő nap 
szerepelt a Délvilágban, de ennél több információja senkinek nincs. Ezt lehet 
elmondani az embereknek.  
 
Gémesi Sándor –a szelektív hulladékgyűjtők behozatala azokat az embereket sújtja, 
akik szelektíven gyűjtötték a szemetet. Azt nem lehet elvárni, hogy egy idős ember, 
azért be fog jönni, hogy behozza a szelektív hulladékot az önkormányzathoz. Volt 
olyan is, aki hozta szombaton a szemetet és nem volt nyitva a hulladék udvar. A 
másik az, hogy a hulladék udvar elhelyezésének vannak szabályai, védőtávolságot 
kell betartani a lakókörnyezettől. Olyan kérés volt, hogy legyen aláírás gyűjtés, hogy 
kerüljenek vissza a hulladékgyűjtők. 
 
Dénes László – jó, hogy te vetetted fel ezt a kérdést. Mint a polgárvédelmi szervezet 
tagja, mit tett a polgárvédelem annak megakadályozására, hogy ne tegyenek bele 
mindenféle hulladékot. Én nem tudok 24 órában minden kuka mellé embert állítani. Ti 
mikor fogtatok el embert, amikor olyan anyagot tettek bele, ami nem oda illő. Csak ha 
tetten érünk valakit és tanú is van rá, akkor lehet intézkedni. Ha pl. a polgárőrök 
megfogják és feljelentik, akkor lehet tovább lépni, tanú kell hozzá. 
 
Gémesi Sándor – a környező településeken mindenhol kinn vannak a kukák. 
 
Dr. Sarkadi Péter – a lakosság felé ment tájékoztatás, hiába, mindent beledobáltak. 
Ahhoz, hogy bírságolni lehessen legalább két tanú szükséges. Eljutottuk odáig, hogy 
közel annyi szemét díjat kellett fizetni az önkormányzatnak, mint amikor nem vezette 
be a szemétszállítás díját. Mivel nem vitték el szelektíven a szemetet. Ez nem 
hulladék udvar. 
 
Gémesi Sándor  - a csanádpalotai határban már megjelent a szemét. 
 
Radó Tibor – aláírás gyűjtés lesz, akkor megoldási javaslattal legyen. 
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Dénes László – kinn jártam Szlovákiában az egyházzal, és azt tapasztaltam, hogy ott 
más az emberek hozzáállása. Odafigyelnek az emberek egymásra, hogy valóban az 
legyen a szemetes kukába, ami bele való. Nagyobb az összefogás, ez nagy tanulság 
volt, de ez más területen is ez tapasztalható. 
 
Ez volt a ciklus utolsó ülése. Visszagondolva az elmúlt négy évre, úgy gondolom, 
hogy voltak gondjaink, problémáink, néha vitatkoztunk, de mindenki tette a dolgát, 
hogy a lehetőséghez képest a falunak a legjobb legyen. Megköszönöm mindenkinek 
a négy éves működését. Az kívánom, hogy a következő testület hasonló módon 
dolgozzon. 
 
Miután egyéb napirend nem került megtárgyalásra a polgármester megköszönte a 
részvételt és az ülést bezárta. 
 
 

Kmft. 
 
Dénes László           Dr. Sarkadi Péter 
polgármester        jegyző 
 
Tószegi Gyula      Bertáné Kecskeméti Katalin 
jkv. hitelesítő             jkv. hitelesítő 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


